
 

 

 
Zápis z jednání Komise Rady Kraje Vysočina  

pro výstavbu nového jaderného zdroje v lokalitě Dukovany č. 1/2018 konaného dne 9. 2. 2018 
 
Přítomni: 
1. Jiří Běhounek (předseda) 8. Vladimír Měrka 
2. Josef Herbrych 9. Jan Murárik (tajemník) 
3. Radim Hošek (druhý tajemník) 10. Pavel Pacal 
4. Martin Hyský 11. Václav Svoboda 
5. Pavel Janata 12. Miloš Štěpanovský 
6. Vítězslav Jonáš 13. Tomáš Třetina 
7. Zdeněk Kadlec (stálý host) 14. Martin Uhlíř 
 15. Josef Zahradníček 
 
Nepřítomni (omluveni): 
1. Miroslav Bašta 4. Aleš John 
2. Pavel Franěk  5. Miloš Vystrčil 
3. Richard Horký 6. Milan Vojta 
 
Hosté: 
1. Petr Závodský, ČEZ  
 
 
Program jednání: 

1. Zahájení; 
2. Aktuální informace o projektu Nový jaderný zdroj EDU; 
3. Posouzení dostavby nových bloků na životní prostředí – EIA; 
4. Doprava nadrozměrných nákladů do Jaderné elektrárny Dukovany; 
5. Diskuse; 
6. Závěr. 

 
1. Zahájení 

Jiří Běhounek, předseda Komise přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných 
členů konstatoval, že je Komise usnášeníschopná. 
Předseda přednesl návrh programu jednání, který byl všemi přítomnými schválen.  
 

2. Aktuální informace o projektu Nový jaderný zdroj EDU; Posouzení dostavby nových 
bloků na životní prostředí – EIA; Doprava nadrozměrných nákladů do Jaderné 
elektrárny Dukovany; Diskuse; 

(všechny body včetně průběžné diskuse byly projednávány společně) 
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Jiří Běhounek pohovořil o průběžném sdílení informací. Ve věci výstavby nového jaderného zdroje 
v lokalitě Dukovany se chystá na návštěvu nové velvyslankyně ve Vídni, se kterou by rád tuto 
problematiku projednal. Dále je připravován informační materiál na jednání Rady Kraje Vysočina. 
Konstatoval, že doposud byl odveden obrovský kus práce, příprava probíhá, nyní je však nezbytné 
rozhodnutí Vlády ČR. 
 
Miloš Štěpanovský přinesl na zasedání komise a dal všem členům k nahlédnutí podkladový 
materiál rozhodnutí SÚJB ve věci povolení dalšího provozu stávajícího jaderného bloku. 
Informoval, že návštěvu elektrárny ohlásila rakouská strana zelených, lze očekávat medializaci. 
 
Rozvinula se diskuse v souvislosti s informovaností obcí Jihomoravského kraje k problematice 
výstavby nového jaderného zdroje v lokalitě Dukovany.  
 
Vítězslav Jonáš pohovořil o problematické komunikace k úložišti jaderného odpadu, objevují se 
řady oficiálních nesouhlasných stanovisek obcí už i k průzkumu. Rozhodnutí o lokalitě a 
průzkumech je na straně státu, zastupitelstva obcí nemohou brát rozhodnutí na sebe. 
Dále se vyjádřil k plánovaným rekonstrukcím silnic II. třídy vedoucím do lokality plánované 
výstavby, které jsou v majetku kraje. Uvedl, že plánovaný rozměr 7,5 m není šťastný, protože při 
stavbě se zvýší provoz a silnice je jedinou vhodnou pro přístup k elektrárně. Za Energetické 
Třebíčsko trvá na rozměru silnice 9,5 metru, přestože expertní návrhy mají  jiné stanovisko. 
K tématu se rozvinula aktivní diskuse. Výsledkem diskuse je úkol, že bude svolána separé 
pracovní schůzka k záležitosti plánovaných rekonstrukcí a přípravy projektové dokumentace na 
výše uvedené silniční tahy.  
 
Úkol: 
Realizace pracovní schůzky k záležitosti plánovaných rekonstrukcí a přípravy projektové 
dokumentace na výše uvedené silniční tahy. 
Odpovědnost: ředitel Krajského úřadu 
Termín: do 30. 4. 2018 
 
Martin Uhlíř  

- popsal aktuální vývoj v posuzování EIA, více informací k aktuálnímu vývoji je obsaženo 
v prezentaci, která je přílohou zápisu 

- MŽP je hlavním gestorem posuzování stanovisek k EIA jak z České republiky, tak ze 
zahraničí 

- byl realizován výběr nezávislého posudkáře, jehož posudek bude hotový do konce roku – 
předložen a diskutován na MŽP – vydá stanovisko cca na začátku roku 2019 

- Rakousko a Německo chtějí realizovat mezivládní konzultace 
- Rakousko a Německo mají zájem o „osvětovou akci“ pro veřejnost (není to zákonná 

povinnost, ale státy si vycházejí vstříc – realizace se předpokládá cca květen 2018) 
- červen 2018 – předpokládá se veřejné slyšení v České republice – bude realizováno 

v Třebíči ve velké hale, ČEZ by uvítal, kdyby při veřejném slyšení vystoupili také starostové 
a zástupci organizací, kteří jsou místní, protože jejich stanovisko je velmi zásadní 

- proces EIA bude hodně mediálně vidět 
- připravuje se výběr dodavatele – z pohledu projektu je klíčové, aby vláda rozhodla o 

obchodním a ekonomickém modelu co nejdříve 
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- posuzování EIA běží souběžně s celým harmonogramem, nyní stojí na rozhodnutí o výběru 
dodavatele, 

 
Vladimír Měrka upozornil na fakt, že klesá důvěra obyvatel regionu v JEDU a ve výstavbu nového 
bloku, negativismus se šíří i mezi samotnými zaměstnanci ČEZu (tento fakt potvrdili i přítomní 
zástupci ČEZu), lidé už přestávají věřit, že se výstavba nového bloku bude realizovat. Podpora 
regionu je však zásadní záležitostí. Ne všechny kroky z centra jsou obyvateli regionu vnímány 
pozitivně - veřejnost na základě stanovisek centrálních orgánů vnímá energetickou soběstačnost 
jako politikum. Obce potřebují být u zásadních setkání, a při veškerém rozhodování z centra je 
třeba myslet na obce a jejich občany.  
Jako konkrétní případ uvedl záležitost jodové profilaxe regionu (týká se 140 obcí) a problematiku 
distribuce, roli HZS, rolí obcí a další. K tomuto tématu se rozvinula rozsáhlá diskuse mezi všemi 
členy Komise. Dne 3. 5. 2017 se uskutečnilo na Generálním ředitelství HZS jednání v této věci, 
krajský úřad tam zastupoval Jan Murárik. Ten sdělil, že předmětem tohoto jednání bylo 
organizační a technické řešení distribuce tablet KI v zóně havarijního plánování. Zástupci ČEZ 
(poskytovatel finanční odměny obcím za distribuci obyvatelstvu) nebyla problematika takto 
v minulosti vyplácených odměn nikterak zmíněna. Členové Komise naznali, že výsledky jednání 
byly nejednoznačné a nedostatečné, a pověřili Miloše Štěpanovského iniciováním dalšího jednání 
v této věci. 
 
Úkol: 
Iniciovat nové jednání na Generálním ředitelství HZS k problematice jodové profilaxe, distribuce 
(metodika a způsob) a souvisejících záležitostí. 
Odpovědnost: Miloš Štěpanovský, Jan Murárik  
Termín: do 31. 3. 2018 
 
Členové Komise dále diskutovali o postavení obcí v novém atomovém zákoně a dále o tom, že by 
energetické politice měla být věnována větší pozornost a medializovat průmyslovou výrobu 
energie. Zatím v médiích převažují informace pouze o alternativních zdrojích energie. Státu chybí 
marketingová strategie. 
Pro podporu výstavby nového jaderného programu se pokusí členové Komise realizovat 
následující projednání: 

- projednání s premiérem panem Andrejem Babišem – úkol pro Vítězslav Jonáše. 
- projednání s předsedou KSČM panem Vojtěchem Filipem a dalšími poslanci – úkol pro 

Josefa Zahradníčka. 
- projednání s prezidentem České republiky panem Milošem Zemanem – úkol pro Jiřího 

Běhounka. 
 
Petr Závodský nabídl zpracování podkladového materiálu, který by členové komise mohli využít při 
pracovních schůzkách a jednáních k problematice. 
 
Úkol: 
Zpracovat podkladový materiál k problematice výstavby nového jaderného zdroje v lokalitě 
Dukovany a rozeslat ho emailem všem členům Komise. 
Odpovědnost: Ján Štuller, Petr Závodský, Martin Uhlíř 
Termín: 28. 3. 2018 
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Petr Závodský dále uvedl, že koncem března se uskuteční jednání Stálého výboru pro jadernou 
energetiku. 
 
Jiří Běhounek upozornil, že pokud by měl někdo z členů Komise jakoukoliv aktuální informaci, tak ji 
bude sdělovat všem členům komise – a to prostřednictvím rozeslání emailů všem členům Komise. 
 
Zápis z jednání Komise bude rozeslán všem členům k připomínkování.  
 
 

3. Závěr 
Jiří Běhounek, předseda Komise, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání.  
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na pátek 6. 4. 2018 od 13:00 v sídle Kraje Vysočina, 
Žižkova 57, Jihlava – zasedací místnost A 3.15 (budova A, III. podlaží).  
V případě operativní potřeby či vývoje by bylo s termínem dále pracováno (zrušení či jiný termín). 
 
 
 
 
 
 
 
MUDr. Jiří Běhounek 
předseda Komise Rady Kraje Vysočina pro výstavbu nového jaderného zdroje v lokalitě Dukovany 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zpracovali a zapsali: Kateřina Svobodová a Radim Hošek. 
 


